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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE NÚM. 10/2023 
 
NÚM.: 10/2023 
DATA SESSIÓ: 12 DE SETEMBRE DE 2023 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
ACORDS PLENARIS: A.P.- 35. 
HORA: 19.00 HORES 
LLOC: SALA DE PLENS DE LA CASA CONSISTORIAL 
 
REGIDORS ELECTES PRESENTS A L'INICI DE LA SESSIÓ: 
 
Il·lm. Sr. Àlex Montanyà Rifà (AUD-ERC-AM) 
Sr. Francesc Hernández Gallego (AUD-ERC-AM) 
Sr. Ventura Bagaria Canal (AUD-ERC-AM) 
Sra. Elisabet Redon Verdaguer (AUD-ERC-AM) 
Sr. Ignasi Garolera Coromina (AUD-ERC-AM) 
Sra. Marta Puigdesens Iglesias (AUD-ERC-AM) 
Sr. Vicenç Ramon Puigví Vilà (CM) 
Sr. Enric Roca Casas (CM) 
Sr. Quico Illamola Puntí (CM) 
Sra. Salomé Tomás Quevedo (SC) 
 
S’INCORPOREN POSTERIORMENT: 
--- 
 
NO HI ASSISTEIXEN:  
--- 
 
EXCUSEN L'ASSISTÈNCIA 
Sr. Daniel Torrents Gil (CM) 
 
SECRETARI-INTERVENTOR:  
Sr. Lluís Xandri i Molas 
 

 
L’Alcalde dóna la benvinguda al públic i als electes assistents i dona peu a l’obertura de la 
sessió, emplaçant al Secretari per tal que procedeixi a la lectura de la primera proposta 
d’acord de conformitat amb l’ordre del dia. 
 
Abans, però, el Sr. Puigví incideix en la convocatòria, que s’ha realitzat fora de termini per 
alguns minuts. Tenint en compte que la sessió es fa un dimarts, demana per què no es feia 
el dilluns vinent, sense cap festiu pel mig. 
 
El Sr. Alcalde li respon que no hi ha res d’especial, i que la setmana vinent ell no hi és. 
 
El Sr. Puigví diu que simplement això. 
 
El Sr. Roca diu que no hi ha cap motivació pel canvi. 
 
1.- A.P. 2023/35.- APROVACIÓ, SI S’ESCAU, DE LES ACTES DE SESSIONS 
ANTERIORS. 
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Es sotmeten a consideració del Plenari els esborranys de les actes de les sessions que 
s’indiquen a continuació: 
 

• Esborrany de l’acta de la sessió constitutiva 06/2023, de 17 de juny de 2023. 

• Esborrany de l’acta de la sessió extraordinària 07/2023, de 26 de juny de 2023. 

• Esborrany de l’acta de la sessió extraordinària (cartipàs) 08/2023, de 10 de 
juliol de 2023. 

• Esborrany de l’acta de la sessió extraordinària 09/2023, de 31 de juliol de 
2023. 

 
Recollides les esmentes proposades pels grups, aquestes són sotmeses a votació, 
resultant aprovades per unanimitat dels presents. 
 
2.- DONAR COMPTE DE LES RESOLUCIONS DICTADES PER L’ALCALDIA. 
 
Es dona compte al Ple de les resolucions dictades per l’Alcaldia compreses entre els 
números 2023/56 a 2023/91, dictades entre els dies 9 de juny i 6 de setembre de 2023. 
 
Els membres del Ple es donen per assabentats. 
 
3.- DONAR COMPTE DELS ACORDS ADOPTATS PER LA JUNTA DE GOVERN 
LOCAL. 
 
Es dona compte al Ple de les acords adoptats per la Junta de Govern Local números 
2023/93 a 2023/107, adoptats en la sessió celebrada el dia 31 de juliol de 2023. 
 
Els membres del Ple es donen per assabentats. 
 
4.- DONAR COMPTE DE L’INFORME TRIMESTRAL DE MOROSITAT I PAGAMENT 
MITJÀ A PROVEIDORS, SEGON TRIMESTRE DE 2023. 
 
En compliment del que estableix la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 
3/2004, de 29 de desembre, per la que s’estableixen mesures de lluita contra la morositat 
en les operacions comercials; i de l’Ordre HAP/2015/2012, de 1 d’octubre, per la que es 
desenvolupen les obligacions de subministrament d’informació previstes en la Llei 
Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera, i de 
conformitat amb el que estableix el Reial Decret 635/2014, de 25 de juliol, pel que es 
desenvolupa la metodologia de càlcul del període mitjà de pagament a proveïdors de les 
administracions públiques i les condicions i el procediment de retenció de recurs dels 
règims de finançament, previstos en la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat 
Pressupostària i Sostenibilitat Financera, es dona compte al Ple dels informes trimestrals 
sobre morositat i pagament mitjà a proveïdors corresponen al 2n trimestre de l’exercici 
2023, mitjançant lliurament de còpia de l’informe a cada un dels regidors i regidores, per la 
qual cosa el Ple es dona per assabentat. 
 
5.- DONAR COMPTE DE L’ESTAT D’EXECUCIÓ DEL PRESSUPOST MUNICIPAL, 
SEGON TRIMESTRE DE 2023. 
 
Es dona compte de l’estat d’execució del pressupost municipal de 2022 a data 30 de juny 
de 2023, en aplicació del que disposa l’article 207 del text refós de la Llei Reguladora de 
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les Hisendes Locals, aprovat pel Reial Decret legislatiu 27/2007, de 5 de març, que 
estableix que trimestralment, la intervenció presentarà al Ple Corporatiu, per conducte de 
l’alcaldia, l’estat d’execució del pressupost al nivell de desagregació en què s’executi, 
mitjançant lliurament de còpia a cada un dels regidors i regidores, per la qual cosa el Ple 
es dona per assabentat. 
 
6.- PRECS I PREGUNTES. 
 
Obert el torn de precs i preguntes, intervé el Sr. Roca per fer un apunt en relació a l’estat 
d’execució del pressupost, tot fent avinent que les modificacions del mateix representen un 
25% d’aquest. Dit això, continua la seva intervenció tot referint-se al nucli de Cantonigròs i 
-segons ell- la deixadesa que hi ha en el manteniment general i passa 4 fotografies per fer-
ho avinent. 
 
La Sra. Tomàs diu que ella també va passar una foto d’un embornal al Sr. Hernández. 
 
El Sr. Roca continua tot afirmant que aquest estat de deixadesa també es dona en la 
parada d’autobús, clavegueres, carrers sense asfaltar, bancs, etc. 
 
La Sra. Tomàs fa incís en bancs en molt mal estat, per barnissar. Diu que els veïns de 
Cantoni no tenen cap garantia de quan passaran els operaris a netejar, tot referint-se a la 
gran quantitat de fulles amb el conseqüent risc de patinar. Segons la seva opinió, a 
Cantonigròs hi haurà de passar un servei de manteniment cada 10 dies, ja que el poble 
està molt deixar, i no cada mes. Proposa que s’avisi als veïns quan es passi. 
 
El Sr. Roca també es refereix als cartells de l’entrada del poble, al paviment de Cal 
Carreter , i diu que Cantoni té molta sensibilitat amb això, i que el poble fa molta pena. 
 
La Sra. Tomàs fa referència als diferents tipus d’enllumenat públic. Diu que és un poble 
molt conegut, però que està molt deixat. 
 
El Sr. Alcalde, a tot això, respon que en prenen nota. Diu que podem estar d’acord en 
algunes “cosetes”, i que cada dilluns es passa a buidar les papereres. 
 
El Sr. Roca li diu que no es pot estar tota una setmana així. 
 
El Sr. Alcalde li respon que això és el que hem de fer i el que fem: un cop a la setmana. 
Explica que s’han anat asfaltant carrers i s’ha anat fet el manteniment que correspon. Els 
bancs es fa 2 cops l’any, però si en cal un tercer també es farà. En qualsevol moment que 
es detecti la necessitat, s’avisa i se’n fa un més. Pel que fa a l’enllumenat, explica el canvi 
de 3000k a led, amb una llum diferent, i diu queden alguns sectors amb faroles més 
antigues. 
 
La Sra. Tomàs demana si es canviaran o es mantindran a les urbanitzacions, que són 
diferents, tot referint-se als màstils. 
 
E Sr. Alcalde li diu que no recorda com són, ara mateix, però que el primordial ara mateix 
és passar a led. Diu que pren nota i que ho aniran arreglant. 
 
El Sr. Puigví es refereix ara a una petició dels caçadors de l’Esquirol en relació al Santuari 
animal i al projecte -diu- de tancat perimetral. Diu que la Cavorca és un lloc de pas, i que 
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els gossos es fiquen a dins de la finca, i explica els problemes que hi ha hagut recentment 
entre ambdós col·lectius. Diu que aquests van presentar una instància a l’Ajuntament 
demanat la normativa aplicable i els actes a realitzar i que no han tingut resposta. Que la 
temporada de caça es va iniciar l’1 de setembre i que la finca té 25 Ha. I pregunta en 
relació al tancament de la finca, a la llicència d’activitats, al nucli zoològic, a les inspeccions 
el DARP i al femer. Diu que els del Santuari tenen una pàgina web molt agressiva i que 
culpa als caçadors. Explica que reben visites setmanals i que donen menjar a voluntaris, i 
demana si tenen llicència per això. Acaba la seva intervenció tot fent avinent els problemes 
amb el senglar i l’agressivitat de la gent del Santuari amb els caçadors. 
 
El Sr. Alcalde inicia la seva intervenció tot posant de manifest la important tasca dels 
caçadors pel que fa al control de la població de senglars, cabirols o conills. Explica la 
inspecció realitzada a tota la finca amb els serveis tècnics municipals i que s’està pendent 
de l’informe de l’enginyer municipal, que està de baixa per paternitat. També comenta les 
converses mantingudes amb el DARP i sobre les possibles actuacions en relació a una 
construcció detectada. També s’està revisant les llicències atorgades i a les que han 
renunciat, i es va constatar que havien començat a construir la tanca perimetral. Comenta 
que coneix que hi ha gent que els ha denunciat per recollir diners i no destinar-los a la 
finalitat prevista. 
 
Segueix tot dient que hi ha anat els agents rurals i el seprona. S’ha consultat el nucli 
zoològic i està correcte, i el femer està conforme a normativa. Han informat que l’enginyer 
que els portava la “paperassa” els ha plegat i n’hi ha un altre, al que se l’hi ha passat llista 
de les coses a arreglar. Anuncia que aquest dimecres hi ha prevista una reunió amb el 
DARP, i que aquests tenen dos problemes, un amb els caçadors i l’altre amb l’ajuntament, 
que ja serà la quarta reunió que tenen amb ells i que es continuarà apretant. Que el 
problema amb l’informe de l’enginyer es solucionarà el dia 28 de setembre, data en que es 
reincorpora 
 
La Sra. Tomàs pregunta si es poden imposar uns terminis més exigents. 
 
El Sr. Alcalde li respon que es va demanar al DARP que fessin una major pressió. 
 
La Sra. Tomàs i el Sr. Puigví parlen de problemes d’un possible excés de fauna. 
 
El Sr. Alcalde explica que no s’ha contesta la instància perquè s’hi està treballant i que 
preferia tenir tota la documentació amb un informe detallat dels Serveis Tècnics. Diu que 
les coses s’han de fer bé i que hi són al damunt. 
 
La Sra. Tomàs diu que no s’ha vigilat suficientment aquest tema. 
 
El Sr. Puigví demana que es contesti per escrit i si es pot que es pugui acotar en el temps. 
 
El Sr. Roca demana una resposta per escrit en que “tots ens comprometem” i en quins 
terminis, i diu que també hi volen ser presents. 
 
El Sr. Puigví acaba fent un recordatori en relació al recurs de reposició interposat pel seu 
grup en relació a diversos acords municipals vinculats amb l’institut escola. 
 
Constatat que no hi ha més assumptes per tractar ni més intervencions, i essent les 20.10 
hores, l’Alcalde dona per finalitzada la sessió, de la qual, com a secretari, en dono fe. 
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         Vist i plau  
El Secretari        L’Alcalde 
Lluís Xandri i Molas       Alex Montanyà i Rifà 
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